

عمومية بنك دخان تصادق على توزيع أرباح نقدية إضافية على المساهمين بنسبة 8٪ أي ما يعادل 0.08 ر.ق للسهم الواحد، ليرتفع إجمالي توزيعات الأرباح النقدية للسنة المالية 2024 إلى 16٪ من القيمة الاسمية للسهم (0.16 ر.ق للسهم الواحد)

- سجّل البنك صافى أرباح سنوية تاريخية بلغت قيمتها 1.34 مليار ريال قطري في عام 2024.
- نمو ملحوظ في إجمالي الدخل على أساس سنوي بنسبة 12% ليصل إلى 5.79 مليار ريال قطري في عام 2024.
 - ارتفاع إجمالي الأصول إلى 117.9 مليار ريال قطري بنهاية 31 ديسمبر 2024.

لوسيل - قطر، 23 فبرير 2025: عقد بنك دخان اجتماع الجمعية العامة العادية السنوي يوم الأحد الموافق 23 فبراير 2025، وذلك برئاسة سعادة الشيخ محمد بن حمد بن جاسم آل ثانى، رئيس مجلس الإدارة والعضو المنتدب، وبحضور 87.45% من المساهمين.

خلال الاجتماع، تم مناقشة جميع البنود المدرجة على جدول الأعمال، والاستماع إلى تقرير مجلس الإدارة حول النتائج والبيانات المالية للبنك عن السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2024 والمصادقة عليه، واستعراض خططه المستقبلية للعام 2025.

كذلك، صادقت الجمعية العامة على توصية مجلس الإدارة الخاصة بتوزيع أرباح نقدية إضافية بنسبة 8٪ من القيمة الاسمية للسهم الواحد، عن النصف الثاني من عام 2024. وبذلك يصل إجمالي توزيعات الأرباح النقدية للسنة المالية 2024 إلى 16٪ من القيمة الاسمية للسهم الواحد، أي ما يعادل 0.16 ريال قطري للسهم، وإبراء ذمة أعضاء مجلس الإدارة عن نفس الفترة في 31 ديسمبر 2024 واعتماد مكافآتهم.

كما تناول الاجتماع تقرير حوكمة بنك دخان لعام 2024، واعتماد تقرير هيئة الرقابة الشرعية للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2024، ومناقشة تقرير مراقب الحسابات حول ميزانية البنك والحسابات والبيانات المالية للعام المنصرم والمصادقة عليه، علاوة على تعيين مراقب الحسابات الخارجي للعام 2025 وتحديد أتعابه.

أداء مالى متميّز على المستوبات كافة

ومن جانبه، قدّم سعادة الشيخ محمد بن حمد بن جاسم آل ثاني، رئيس مجلس الإدارة والعضو المنتدب، تقريرًا شاملًا عن أنشطة البنك ونتائجه المالية، مسلطًا الضوء على أهم النتائج التي تحققت في عام 2024.

حقق البنك أداءً متمبرًا خلال العام، حيث سجل صافي ربح قياسي بلغ 1.34 مليار ريال قطري، بزيادة بلغت نسبتها 3% مقارنة بعام 2023. وبلغت ربحية السهم 0.244 ريال قطري للسهم الواحد، (مع مراعاة القيمة الاسمية البالغة 1 ريال قطري للسهم). كما شهد إجمالي الدخل نموًا ملحوظًا بنسبة 12% ليصل إلى 5.79 مليار ريال قطري مقارنة بالعام الماضي. وعلى صعيد الأنشطة التمويلية، ارتفع صافي الدخل الناتج عنها إلى 5.19 مليار ريال قطري، مسجلاً نموًا سنويًا بنسبة 11%. وفي الوقت نفسه، حقق البنك نموًا في إجمالي الموجودات ليصل إلى 117.9 مليار ريال قطري، بينما ارتفعت الموجودات التمويلية إلى 86.2 مليار ريال قطري، بنمو نسبته 11% مقارنة بعام 2023.



وفي السياق ذاته، أظهرت النتائج المالية ارتفاع إجمالي حقوق المساهمين إلى 13.0 مليار ريال قطري، محققة نموًا بنسبة 1%. وسجلت نسبة كفاية رأس المال الإجمالية مستوى مرتفعًا بلغ 17.3% حتى 31 ديسمبر 2024، وفقًا لمتطلبات اتفاقية بازل 3، وتعليمات مصرف قطر المركزي. تبرهن هذه النتائج المتميّزة على متانة وضع البنك الرأسمالي وقدرته على الاستمرار في دعم عملياته التشغيلية والاستراتيجية. كما سجل العائد على حقوق المساهمين نسبة 11.1%، بينما بلغ العائد على الموجودات 1.2% لعام 2024.

تؤكد هذه النتائج المالية المشجعة على مكانة بنك دخان الرائدة في السوق ووقدرته على مواجهة تقلباته، والتزامه بيتطبيق سياسة حكيمة لإدارة للمخاطر والنمو الاستراتيجي.

وأشار سعادة الشيخ محمد بن حمد بن جاسم آل ثاني أن الأداء المتميز للبنك ينبع من رؤيته طويلة المدى، لا سيما استثماراته في القدرات المصرفية الرقمية المتطورة، وتعزيز خدمة العملاء، والكفاءة التشغيلية. كما سلط الضوء على نجاح بنك دخان في إصدار صكوك أولية غير مضمونة بقيمة 800 مليون دولار أمريكي لمدة 5 سنوات – وهو أكبر حجم إصدار يحققه بنك إسلامي قطري منذ عام 2020، كدليل جديد على ثقة المستثمرين والمساهمين.

وعلى الجانب الآخر، أكد سعادة الشيخ محمد على قدرة بنك دخان على تحقيق إنجازات بارزة من خلال نموذج أعماله المرن، والذي مكنه من التغلب على التحديات وتعزيز الابتكار والتوسع المستدام. كما أشاد بإسهامات البنك في المسؤولية الاجتماعية والاستدامة، والتي بدورها تعزّز ريادته في القطاع المصرفي القطري.

واختتم كلمته بالتأكيد على التزام البنك بالاستفادة من نقاط قوته، وخلق فرص جديدة، وضمان تحقيق قيمة طويلة الأجل للمساهمين، مع التركيز على توسيع حصته السوقية من خلال استراتيجية نمو مستدام.

مواصلة رحلة التحوّل الرقمي

يواصل بنك دخان دفع حدود الابتكار في الخدمات المصرفية الرقمية، حيث يطلق باستمرار خدمات جديدة تلبي الاحتياجات المتغيّرة لعملائه. وفي هذا الإطار، كشف البنك عن حلّة جديدة لتطبيق الجوال البنكي الخاص به، والذي يمتاز بسهولة الاستخدام ويوفر عمليات مبسطة لإدارة التمويل والبطاقات، فضلاً عن كونه منصة متكاملة لإجراء مختلف عمليات الدفع. ومن بين أحدث الإضافات، إطلاق ميزة "فورًا - طلب الدفع" عبر تطبيق الجوال من بنك دخان، والتي تسهّل على العملاء إرسال واستقبال طلبات الدفع بشكل فوري، وتعزز من كفاءة إتمام المعاملات في الوقت الفعلي.

إلى جانب ذلك، لا تزال محفظة خدمات البنك تزخر بالعديد من الخدمات الرقمية الأخرى مثل تدشين جهاز الخدمة الذاتية لطباعة البطاقات المصرفية Smart Kiosk ، لتمكين العملاء من تجديد واستبدال بطاقاتهم البنكية بسرعة وأمان بإجراءات مبسّطة، وبطاقة هميان مسبقة الدفع لتسهيل الدفع بأمان داخل قطر. أضف إلى ذلك، خدمات Apple Pay و Samsung Wallet و Google Pay و Bangung Vallet و التي تعمل جميعها عبر منصته الرقمية للدفع دون لمس(D-Pay) ، وأيضًا إطلاق أول بطاقة رقمية مسبقة الدفع في قطر عبر تطبيق الجوال بعد أن بات أول شريك في قطر ينضم لبرنامج ماستركارد العالمي «ديجيتال فيرست» الخاص بالبطاقات.



أداء ثابت وجوائز مرموقة

وبفضل التزامه المستمر بتقديم خدمات متميزة تركز على العملاء وأدائه المتميز، استمر بنك دخان في حصد التكريمات والإشادات على المستويات كافة؛ المحلية والإقليمية والدولية، والحصول على جوائز مرموقة على مستوى القطاع المصر في خلال عام 2024. فقد حصل على 6 جوائز من برنامج الجوائز السنوية لمجلة ميد» "MEED" التميّز المصر في في الشرق الأوسط وشمال إفريقيا لعام 2024» وهي: جائزة "أفضل مدير ثروات في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا"، جائزة "أفضل بنك للخدمات المصرفية للأفراد"، جائزة "أفضل حلول تقديمات للمنتجات المصرفية المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا"، جائزة "أفضل حلول للتمويل العقاري في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا"، جائزة "أفضل تقديمات متعددة القنوات في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا".

ولم يقتصر الأمر على ذلك، حيث نال البنك جائزتين من جوائز مجلة جلوبال فاينانس، وهما: "أفضل بنك إسلامي للخدمات المصرفية الخاصة في العالم 2024" و"أفضل مؤسسة مالية إسلامية في قطر 2024"، وتُوّج كذلك بجائزة "النجم الصاعد لعام 2024" من قبل جوائز يوروموني للتمويل الإسلامي، مما يعكس مكانة بنك دخان الرائدة ودوره البارز في تعزيز الابتكار والنمو في السوق المالي القطري.

توزيع الأرباح

بناءً على قرار الجمعية العامة العادية لبنك دخان المنعقدة بتاريخ 23 فبراير 2025بتوزيع أرباح نقدية إضافية بنسبة 8% من القيمة الاسمية للسهم (ما يعادل 0.08 ريال قطري للسهم الواحد)، ليصل بذلك إجمالي توزيعات الأرباح النقدية للسنة المالية في 31 ديسمبر 2024، إلى 16% من القيمة الاسمية للسهم، أي ما يعادل 0.16 ريال قطري للسهم الواحد، أوضح البنك أن توزيع الأرباح على المساهمين الكرام عن العام المالي 2024 سيبدأ اعتبارًا من يوم 25 فبراير 2025.

وتجدر الإشارة إلى أنه سيتم إيداع الأرباح مباشرة في حسابات المساهمين المسجلة بياناتهم لدى شركة قطر للإيداع المركزي للأوراق المالية.



DUKHAN BANK'S AGM APPROVES 8% ADDITONAL CASH DIVIDEND FOR SHAREHOLDERS, EQUIVALENT TO QAR 0.08 PER SHARE, TAKING THE TOTAL CASH DIVIDEND FOR THE FINANCIAL YEAR 2024 TO 16% OF THE NOMINAL SHARE VALUE (QAR 0.16 PER SHARE)

- The Bank recorded a historic annual net profit of QAR 1.34 billion in 2024;
- Significant year-on-year total income growth of 12%, at QAR 5.79 billion in 2024;
- Total assets reached QAR 117.9 billion at end of 31 December 2024.

Lusail – Qatar, 23 February 2025: Dukhan Bank convened its Ordinary Annual General Meeting (AGM) on 23 February 2025. The meeting was chaired by H.E. Sheikh Mohammed Bin Hamad Bin Jassim AlThani, Chairman of the Board of Directors, in the presence of **87.45%** of the Bank's shareholders.

During the AGM, all the items on the agenda were discussed, including listening to and endorsing the Board of Director's Report on the results of the Bank and financial statements for year ended December 31, 2024, and discussion of the plan for the year 2025.

The AGM also approved the Board's proposal to distribute an additional cash dividend of 8% of the nominal value per share, equivalent to QAR 0.08 per share, for the second half of 2024. This brings the total cash dividend for the fiscal year 2024 to 16% of the nominal value per share, equivalent to QAR 0.16 per share. The assembly absolved the Board members from liability for the year ended December 31, 2024, and approved the remuneration prescribed to them.

The meeting addressed the Dukhan Bank Governance Report for the year 2024, adopted the Sharia Supervisory Board report for year ended December 31, 2024, and endorsed the external auditors' report on the financial statements for the year ended December 31, 2024. It also discussed and approved of the Bank's balance sheet and profit and loss for the year ended December 31, 2024 and validated them. Moreover, the assembly nominated the external auditors of the Bank for the year 2025 and determined the fees to be paid to them.

Impressive Financial Performance across board

H.E. Sheikh Mohammed Bin Hamad Bin Jassim Al-Thani, Chairman of the Board of Directors, presented a comprehensive report on the bank's activities and financial outlook, highlighting the most significant results achieved in 2024.

The bank recorded a historic net profit of QAR 1.34 billion, representing an increase of 3% compared to 2023 with an Earning Per Share of QAR 0.244 per share (after considering nominal value of QAR 1 per share), while the total income for the year increased to QAR 5.79 billion, showing a significant growth of 12% from last year. While net income from financing activities grew to QAR 5.19 billion, marking year-on-year growth of 11%, the Bank's total assets reached QAR 117.9 billion and financing assets increased to QAR 86.2 billion with a growth of 11% over 2023.



The financial results showed that the Bank's total equity soared to QAR 13.0 billion, showing a growth of 1%. The total capital adequacy ratio was 17.3% as of 31 December 2024, in accordance with Basel III and QCB guidelines, showing strong and well capitalised position of the Bank. Return on tangible equity and assets were 11.1% and 1.2% respectively for the year 2024.

These encouraging financial results reaffirm Dukhan Bank's strong market position and resilience, reflecting its commitment to prudent risk management and strategic growth.

H.E. Sheikh Mohammed Bin Hamad Bin Jassim Al-Thani emphasised that the Bank's outstanding performance stems from its long-term vision, particularly its investments in advanced digital banking capabilities, enhanced customer service, and operational efficiencies. He further highlighted Dukhan Bank's successful issuance of a USD 800 million 5-year senior unsecured Sukuk, the largest issue size achieved by a Qatari Islamic bank since 2020, as a testament to investor confidence and shareholder trust.

Furthermore, H.E. Sheikh Mohammed underscored the Bank's resilient business model, which has navigated challenges effectively while fostering innovation and sustainable expansion. Dukhan Bank has also made significant contributions to social responsibility and sustainability, solidifying its leadership in Qatar's banking sector.

Concluding his remarks, H.E. Sheikh Mohammed reaffirmed the Bank's commitment to leveraging its core strengths, unlocking new opportunities, and ensuring long-term value creation for shareholders. He also reiterated Dukhan Bank's focus on expanding market share with a sustainable growth strategy.

Enhanced digital services

Dukhan Bank continues to push the envelope in digital banking innovation, consistently launching new services that cater to the dynamic needs of its customers. The Bank unveiled a fresh new look to its Dukhan Mobile app, which features an intuitive interface designed to enhance user experience, a streamlined finance and card application processes, and serves as a centralized hub for all payment needs. Among its latest advancements, it also introduced the 'Request to Pay' feature through its Fawran service on the Dukhan Mobile app. This cutting-edge functionality allows customers to send and receive payment requests instantly, revolutionizing the way transactions are handled in real-time.

Alongside this, its digital suite remains robust with services such as the Smart Kiosk for quick card issuance and its versatile Himyan cards, designed for secure payments nationwide. Its commitment to digital excellence is unwavering, as evidenced by its comprehensive integration of Apple Pay, Samsung Wallet, and Google Pay via D-Pay, and the bank's leadership in digital card solutions with Mastercard's global Digital First Card program.

Unwavering excellent performance and prestigious awards

In recognition of its steadfast commitment to customer-centric services and outstanding performance, Dukhan Bank continues to garner international acclaim and prestigious awards. In 2024, the Bank has received several notable accolades, including six MENA Banking Excellence Awards: Best Multi-Channel Offering in MENA, MENA Wealth Manager of the Year, Best Retail Bank, Best Islamic Product Offering in MENA, Best Mortgage/Home Finance Offering in MENA, and Excellence in Customer Centricity. Additionally, Dukhan Bank secured two Global Finance Awards: World's Best Islamic Private Bank, and Best Islamic Financial Institution in Qatar. Furthermore, Euromoney's Islamic Finance Awards 2024 recognised Dukhan Bank as Qatar's 'Rising Star 2024.'



Dividend Distribution

Based on the decision of the Ordinary General Assembly of Dukhan Bank held on February 23, 2025 to distribute additional cash dividends of 8% of the nominal value of the share to the shareholders, equivalent to QAR 0.08 per share. taking the total cash dividend for the financial year 2024 to 16% of the nominal share value (QAR 0.16 per share). Dukhan Bank is pleased to inform the honorable shareholders that their additional dividends for the fiscal year 2024 will be distributed from Monday, February 25, 2025.

The dividends will be deposited directly into the bank accounts of the shareholders whose details are registered with Qatar Central Securities Depository.

- Ends -